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Gönyű Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

9071 Gönyű, Kossuth L. u. 67. 

 

 

Szám: 168-11/2013. 

  

  
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

 

Készült: Gönyű Község Önkormányzatának Képviselő-testülete által 2013. július 5-én 17.00 

órakor tartott közmeghallgatásról 

 

Jelen vannak:  Major Gábor polgármester 

   Hécz Lajos alpolgármester 

Bakos Lászlóné, dr. Nagy Gergely, Széphegyi Istvánné képviselők 

    

Szabó Zsolt tűzoltó hadnagy 

Vásárhelyi Péter 

 

dr. Kállai Erik jegyző 

   Tamás Istvánné jegyzőkönyvvezető 

   

   A lakosság részéről: 2 fő 

 

Távolmaradásukat jelezték: Bózsics Ferenc, Burjánné Szigethy Mónika képviselők 

 

 

Major Gábor polgármester: Üdvözölte a megjelenteket és megállapította, hogy a 7 fős 

testületből 5 fő jelen van, így a Képviselő-testület határozatképes. A Képviselő-testület 2013. 

június 20-án tartott ülésén meghozott 71/2013.(VI.20.) számú határozatával döntött a 

közmeghallgatás napirendi pontjairól, melyek az alábbiak: 

 

1. Tájékoztatás a település környezeti állapotáról 

2. Tájékoztatás a befolyt helyi adók felhasználásáról  

3. Tájékoztatás a csatorna-beruházás jelenlegi helyzetéről  

4. Tájékoztatás az árvízi védekezéssel és helyreállítással kapcsolatban elvégzett 

feladatokról 

5. A lakosság részéről felmerülő kérdések, közérdekű javaslatok 

 

Napirend tárgyalása: 

 

1. Tájékoztatás a település környezeti állapotáról 
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Major Gábor polgármester: Tájékoztatójában elmondja, hogy Gönyűn minden telek 

közművesített. A csatorna rákötés nagyjából 50%-os. Augusztus 11-ig akik rákötöttek a 

csatornára, eddig az időpontig ingyen használhatják. Aki pedig eddig az időpontig nem köt rá 

és azt nem jelenti be az erre a célra megadott telefonszámon a Pannon-Víznek, talajterhelési 

díjat kell, hogy fizessen, amelynek összege 3.600 Ft/m
3
.  

Változások várhatók a szemétszállítás területén is. A szelektív szigetek nem váltották be a 

hozzájuk fűzött reményeket és sok volt a panasz is. Hozzánk is érkezett ilyen beadvány, 

melyet továbbítottunk, de nem történt semmi változás ez ügyben. Továbbra is részt veszünk 

az éves szemétgyűjtési akciókban. Sajnos minden évben sok szemetet gyűjtünk így össze. 

 

2. Tájékoztatás a befolyt helyi adók felhasználásáról  
 

Major Gábor polgármester: Az építményadó bevételünk a tavalyi évben 5.749.500 Ft volt, az 

idén félévkor pedig 4.034.850 Ft. A telekadó tavaly év végén 28.185.925 Ft volt, idén július 

1-ig 5.943.198 Ft. A magánszemélyek kommunális adójából a tavalyi év végéig 459.863 Ft 

folyt be, ez év közepéig pedig 129.000 Ft. A helyi iparűzési adó a tavalyi évben 214.995.301 

Ft volt, ami az előző két évben befolyt adónál is lényegesen magasabb. Az idei évben ennél 

kevesebbre számítunk, ezt mutatja a félévi eredmény is, mivel július 1-ig 51.047.155 Ft folyt 

be ezen a címen. A gépjármű adó tavaly 16.594.208 Ft volt, ebben az évben pedig 9.207.309 

Ft jött be ezen a címen. Erről tudni kell, hogy változás történt annyiban, hogy ennek az 

adófajtának a 40%-a marad az önkormányzatnál, 60%-a pedig a Magyar Államkincstárnak 

kerül átadásra. 

A fenti adatok figyelembe vételével az idén is jól zárjuk a költségvetési évet, nem kerülünk 

mínuszba. 

Azt tudni kell, hogy az idei évben a tavalyi év bevételeiből gazdálkodunk. Saját erőből és 

pályázati pénzekből kerül sor a terveink megvalósítására. Megvalósult már a buszmegállók 

áthelyezése, ami kerekítve 13.000.000 Ft-ba került, de úgy tűnik, mindenki megelégedésére 

szolgál. A következő nagy munka a község nyolc utcájának az aszfaltozása lesz, amelyet 

hamarosan meg is kezdünk. Parkoló helyeket alakítunk ki az óvoda és iskola épülete előtt, 

készül a polgármesteri hivatal előtt a dísztér. Tudom, hogy sokan ragaszkodnak a sétány 

feletti régi korláthoz, azonban ez már elöregedett, balesetveszélyes ebben a formában, ezért 

acél korlátra fogjuk kicserélni teljes hosszában. Természetesen a növényzetet megkímélve fog 

erre sor kerülni, fokozattan ügyelünk, hogy az ne károsodjon mellette, hiszen most kezd 

terebélyesedni és virágba borulni. Pályázaton nyertünk 56 millió forintot az iskola 

környezetbarát energia felhasználására. Sor kerül a kazánok cseréjére, a szürke víz újra 

hasznosítására, a radiátoroknak egyenkénti hőszabályzóval való ellátására. Szintén pályázati 

pénzből kicseréljük a sétány padjait. Tervezzük pályázati pénzből a Győr-Gönyű kerékpár út 

építését Győr városával közösen. A sportpálya öltözőjét már elbontottuk, az új épület terveit 

elkészíttettük. Ennek felépítése még képlékeny, az önkormányzat anyagi helyzetétől függ a 

folytatás mikéntje.  

 

 

3. Tájékoztatás a csatorna-beruházás jelenlegi helyzetéről  

 

Major Gábor polgármester: Maga a csatorna lefektetése megtörtént, jelenleg a lakossági 

rákötések folynak. A helyreállítási munkák folyamatosan zajlanak. Ezen a téren rengeteg 

lakossági panasz érkezik, de el kell, hogy mondjam, egy részük teljesen megalapozatlan. 

Kollégáim kimennek a helyszínre, megtekintik a munkálatok elkezdése előtt készült 

fényképeket és azok alapján döntik el a helyreállítási kérelmek jogosságát. Tapasztalataink 

szerint egyes alvállalkozók munkája után szinte alig van panasz, míg másik alvállalkozó 
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munkája után gyakrabban érkeznek jelzések. Nem zárultak le a helyreállítási munkák, 

mindenhova el fognak jutni, egy kis türelmet kérnek még ez ügyben a lakosságtól.  

Fontos, hogy a lakossági rákötések száma növekedjen, mivel ha rövid időn belül nem éri el a 

90%-ot, akkor a kapott támogatás egy részét vissza kell fizetnünk. 

 

4. Tájékoztatás az árvízi védekezéssel és helyreállítással kapcsolatban elvégzett 

feladatokról 

 

Major Gábor polgármester: Összességében, több mint 1000 fő dolgozott az árvízi védekezés 

idején, több mint 1 km gát épült. Legtöbben a homokzsákok töltésénél és a gátak emelésénél 

dolgoztak, de minden más területen is folyt a munka a háttérben. Az itt dolgozó emberek 

ellátása folyamatos volt és mindenki megelégedésére szolgált. Segítséget kaptunk 

szakemberek, adományok és segítő kezek formájában is. 80 teherautónyi homok fogyott, 

rengeteg föld, 130.000 homokzsák.  

Egy lakás volt olyan mértékben veszélyeztetve, hogy az ott lakó családot ki kellett 

telepítenünk. Ők jelenleg önkormányzati lakásban élnek, ahol augusztus végéig nem kell 

lakbért és rezsiköltséget fizetniük, mert azt az önkormányzat magára vállalja, hogy ezzel is 

segítse őket. 

Jelenleg a helyreállítási szakaszban vagyunk, a homokzsákok összegyűjtése folyik, ami 

veszélyes hulladéknak számít, amelyet majd éppen ezért el is szállítanak tőlünk. 

Komoly gondot okoz, hogy a Dunasor utca teljes hosszában a magas víz a visszahúzódáskor 

alámosta a talajt. Ezt a területet le is kellett zárnunk a forgalom elől. Szakemberek úgy 

nyilatkoztak, hogy ennek a területnek a helyreállítása 130.000.000 Ft + ÁFA lesz előre 

láthatóan. Felvettük a kapcsolatot a Kormánymegbízottal is ez ügyben, várjuk a válaszát. 

A Groupama Garancia Biztosító Zrt. 1.000.000 Ft-ot adományozott a községnek az árvízi 

károk enyhítésére. 

A település nem rendelkezik vízkár elhárítási tervvel. Ezt a tervet most el kell készíttetni és a 

jövőben ez határozza meg, hogy hol kell majd védekezni, gátat építeni. Ez azért is fontos, 

mert míg a Duna áradására koncentrálva védekeztünk, a magas vízállás felduzzasztotta a 

Bakony-ér körüli területeket is és a Dózsa Gy. utca, valamint a Jókai utca végén is 

veszélyeztette az ottani üzemeket és házakat.   Előre láthatólag ez a terv állami pénzből készül 

majd el és nem az önkormányzatnak kell finanszíroznia. 

Meghívtam két szakembert is a katasztrófavédelem és vízügy képviseletében, hogy 

kérdéseiket feltehessék nekik. 

Bemutatom Szabó Zsoltot, a katasztrófavédelem tűzoltóhadnagyát és Vásárhelyi Pétert, az 

ÉDUVIZIG szakemberét. 

 

Szabó Zsolt: Tisztelettel üdvözlök mindenkit. Helyreállítási tisztként veszek részt az Önök 

településén az árvízvédelmi védekezésben. Kollégám, aki a védekezést irányította, arról 

tájékoztatott, hogy Gönyűn példa értékű volt az emberek összefogása és az elvégzett munka. 

Hiába minden technikai feltétel és szakmai segítség, e nélkül az összefogás és emberfeletti 

munka nélkül a mi tudásunk nem lett volna elég a településük megvédésére. Köszönöm a 

munkájukat. 

 

Vásárhelyi Péter: Példás volt az összefogás a község és a térség szempontjából is. A mindenki 

által végzett kemény munka eredménye lett az, hogy sikeresnek mondhatjuk az árvízi 

védekezést. Köszönöm én is a munkájukat. 
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5. A lakosság részéről felmerülő kérdések, közérdekű javaslatok 

 

Lencse Gézáné Irányi D. u. 5. szám alatti lakos: Szak Lajos Irányi D. utcai lakos telkén ismét 

hatalmas méreteket öltött a sok lom és szemét. Megtelepedtek  patkányok és az esti órákban 

számtalanszor lehet látni, amint a környékén vígan élik az életüket. Nem lehetne ezt az 

állapotot megszüntetni? 

 

Major Gábor polgármester: Szak Lajos gondnokság alatt áll, azonban jelenleg gondnokváltás 

van folyamatban. Az új gondnok kinevezését követően, tudunk csak ebben az ügyben lépni 

valamit. Addig türelmet kérünk. 

 

Bakos Lászlóné képviselő: Gondolkodjunk el azon, hogy a Groupama Biztosítótól kapott 

összeget elsősorban annak a családnak a megsegítésére fordítsuk, akik nem tudtak 

visszaköltözni a házukba. 

 

Major Gábor polgármester: A lakossági kárigényeket is be lehetett nyújtani, azok felmérésére 

is sor került. Meglátjuk, hogy kit milyen mértékben fognak támogatni és ezt követően 

döntsünk a kapott 1.000.000 Ft szétosztásáról. 

 

Széphegyi Istvánné képviselő: Mi a biztosíték rá, hogy nem lesz ismét elbontva a gát, ahogy 

ez még minden esetben megtörtént Kiss Zoltán Kossuth L. utcai ingatlanjánál? 

 

Major Gábor polgármester: Írásban fogjuk tájékoztatni róla, hogy a védmű állami tulajdon és 

annak megrongálása  következményekkel jár. 

 

Széphegyi Istvánné képviselő: Ez eddig is megtörtént is megbontásra került. Mi lesz a 

garancia, hogy nem teszi meg újból? 

 

Major Gábor polgármester: Rendszeresen ellenőrizni fogjuk, ezt megígérem és ha szükséges, 

akkor intézkedni fogunk ez ügyben. Most egyébként készült egy magasított átjáró, így a 

védművön keresztül is biztosítva van az átjárás, annak megrongálása nélkül is. 

 

Bakos Lászlóné képviselő: Ugyanebben a magasságban marad ez a gát Kiss Zoltán 

területénél, vagy a magassága vissza lesz szedve? 

 

Major Gábor polgármester: Megmarad a magassága, idővel be fogja nőni a fű is. 

 

Horváth Attila Irányi D. utca 1. szám alatti lakos: A csatorna helyreállítási munkák során a 

helyreállítás sem mindenütt kifogástalan. Van ahova nem kerültek például vissza az áthidalók.  

 

Major Gábor polgármester: Addig nem vesszük át a munkát, amíg minden a megfelelő módon 

helyre nem lesz állítva. 

 

Bakos Lászlóné képviselő: Az ABC elé elhelyezett csapadékelvezető balesetveszélyes, oda 

rácsot kellene tenni véleményem szerint. 

 

Dr. Nagy Gergely képviselő: Az áthelyezett buszmegállók egyikénél is veszélyesek a 

betonból kiálló vasak, azt is kérem, hogy szíveskedjen megnézni az illetékes szakember.  
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Major Gábor polgármester: A buszmegállót és vízelvezetőt is megnézetem és megoldást 

keresünk a problémára rövid időn belül. 

 

Bakos Lászlóné képviselő: A temetőben levő csapnál folyik a víz. 

 

Major Gábor polgármester: Két helyen is van vízvételi lehetőség. Az egyik helyen egy kerti 

csappal álltunk fel, a másik helyen pedig egy kutat kaptunk használatra. Akik használják, 

ügyeljenek rá, hogy zárják el a csapot, a kút esetében pedig ki tudják cserélni egy újra, ami 

cseppmentesen működik, de ne feledjük, hogy az új kutak nyomókarja olyan szorosan 

működik, hogy akkor megint az lesz a gond, hogy nehezen működik, kérik cseréljük le. Nem 

tudok más megoldást találni, javaslom, hogy aki vizet engedett, a használat után tegyen vissza 

a csap vagy a kút kifolyója alá egy edényt amibe csöpög. Így kerülhető a sárosodás és úgyis 

rengeteg edény hever ott közvetlenül mellettük. 

 

Lencse Gézáné: Hallottam, hogy néhány utcában a barna kukákhoz biztosítottak zsákot is. 

Miért nem minden utcában? Kérem polgármester urat, jelezzék ezt szolgáltató felé, hogy 

minden háztartáshoz adjanak. 

 

Major Gábor polgármester: Úgy tudtam, hogy mindenki kapott, de ha nem így van, jelezni 

fogjuk. 

 

Megállapítom, hogy több kérdés, hozzászólás nincs. 

 

Ezt követően a képviselő-testület 5 „igen” szavazattal, egyhangúlag az alábbi határozatot 

hozta: 

  

Gönyű Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

92/2013. (VII.5.) határozata 

 

A közmeghallgatáson feltett kérdésekre adott polgármesteri válaszokat és tájékoztatást a 

képviselő-testület elfogadta és tudomásul vette. 

 

Felelős: Major Gábor polgármester 

Határidő: azonnal 

 

A polgármester a képviselő-testületi ülést 18 óra 30 perckor lezárta. 

 

k. m. f. 

 

 

----------------------------------------------------  --------------------------------------------------- 

 

                       Major Gábor                                                            dr. Kállai Erik 

                       polgármester                                                                  jegyző 

 


